
amfibieën en dassen. Ook voor de
zeggekorfslak worden extra
maatregelen getroffen, te weten een
brug bij de Swalm.

Voorzitter. Het was geen gemakke-
lijke afweging, maar zij is zeer
zorgvuldig gemaakt. Al met al meen
ik te mogen zeggen dat die afweging
zo zorgvuldig is dat het tot een goed
besluit heeft geleid.

Mevrouw Vos (GroenLinks): U zegt
dat de wateroverlast tot nieuwe
inzichten heeft geleid. Dat inzicht
bestond echter al langer. Denkt u
echter dat uw besluit standhoudt
tegenover de Europese Habitat-
richtlijn? Tot nu toe zijn er naar ik
meen twee ontheffingen verleend.

Staatssecretaris Faber: Je kunt nooit
helemaal zeker zijn van de uitkomst
van een rechtszaak. De uitspraken
van de Raad van State over
soortgelijke situaties zijn zorgvuldig
bestudeerd. Zo is de Raad van State
over het beroemde terrein in Heerlen
niet eens aan een inhoudelijke
beoordeling toegekomen. De Raad
stelde namelijk dat mijn ministerie
aan de hand van de bestaande
gegevens een eigen zelfstandige
afweging had behoren te maken en
zelf onderzoek had moeten verrich-
ten, omdat het niet voldoende is om
af te gaan op informatie van derden.
Van deze uitspraak hebben wij
geleerd, met als gevolg dat het
materiaal nu zeer zorgvuldig is
bestudeerd. Verder hebben wij
aanvullende vragen gesteld als wij
van mening waren dat de bestaande
informatie ondeugdelijk was. De
ontheffing is al met al heel zorgvul-
dig totstandgekomen. Al met al ga ik
ervan uit dat de gang van zaken de
toets der kritiek kan doorstaan en
voldoet aan de toets van de
Habitatrichtlijn.

De heer Bolhuis (PvdA): De
staatssecretaris geeft aan dat er een
uitgebreid programma voor
natuurcompensatie is overeengeko-
men. Met dit programma is 120 mln
gulden gemoeid. Kan zij echter de
garantie geven dat dit programma
daadwerkelijk wordt uitgevoerd? Ik
vraag dat, omdat mij berichten
hebben bereikt dat er bij andere
infrastructurele werken van
Rijkswaterstaat wel natuur-
compensatieprogramma’s overeen-
gekomen zijn, maar dat de uitvoering
achterwege is gebleven.

Staatssecretaris Faber: In eerste
instantie is er een compensatiepakket
op tafel gelegd, waarin de gebieden
werden ’’verplaatst’’, een kwantita-
tieve compensatie van het aantal
hectaren dat verloren was gegaan.
Hiermee was zo’n 40 mln gulden
gemoeid. Ik vond dit pakket te licht
en daarom heb ik toen geen
ontheffing gegeven. Ik heb geëist dat
niet alleen de gebieden, maar ook de
soorten moeten worden beschermd.
Er is toen een aanvullend pakket
opgesteld met daarin onder andere
bruggen en ecoducten. Dergelijke
maatregelen zijn heel duur en het
aanvullende pakket kwam dan ook
uit op 80 mln gulden. Aan dit pakket
is de keiharde afspraak verbonden
dat het daadwerkelijk wordt
uitgevoerd.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

Sluiting 23.02 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. elf brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 26 novem-
ber 2001 de haar door de Tweede
Kamer toegezonden voorstellen van
wet, gedrukt onder de nummers
27629, 27682, 27871, 27888, 27898,
28000-D, 28054, 28058, 27588, 27665
en 27678 heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

2. de volgende brieven:
een, van de minister-president,

minister van Algemene Zaken en de
ministers van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties en voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, ten
geleide van de kabinetsreactie op het
advies ’’In dienst van de democratie’’
(26387, nr. 12);

een, van de minister van
Buitenlandse Zaken, over de recente
internationale ontwikkeling inzake
terrorismebestrijding (27925, nr. 27);

een, van de minister voor
Ontwikkelingssamenwerking, ten
geleide van het rapport van het
interdepartementaal beleids-
onderzoek ’’Uitzending Personeel

Ontwikkelingssamenwerking’’ (26958,
nr. 5);

een, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, over de capaciteit van de
politie (28000-VII, 26345, nr. 42);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschappen, ten
geleide van het advies Onderwijs-
raad ’’Publiek en Privaat’’ (28000-VIII,
nr. 26);

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van de tweede
voortgangsrapportage ’’uitvoering
Onderwijskansenbeleid’’ (27020, nr.
31);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, ten geleide van een
antwoord op de vraag die de heer
Van der Steenhoven namens de
fractie van GroenLinks heeft gesteld
over vermeende ernstige vervuiling
van het grondwater bij de aanleg van
de HSL-Zuid (22 026, nr. 146);

twee, van de staatssecretaris van
Verkeer en Waterstaat, te weten:
een, ten geleide van de 12de
voortgangsrapportage inzake het
Deltaplan Grote Rivieren (DGR) over
het eerste halfjaar 2001 (18106, nr.
112);
een, ten geleide van de 15de
voortgangsrapportage inzake
Deltaplan Grote Rivieren (DGR) van
het IPO (18106, nr. 113);

een, van de minister van
Economische Zaken, inzake
Herstructurering Gasgebouw (28109);

een, van de minister van
Economische Zaken en de staatsse-
cretaris van Onderwijs, Cultuur en
Wetenschappen, ten geleide van het
onderzoeksrapport De vaste
boekenprijs voor schoolboeken in het
voortgezet onderwijs, een evaluatie
(28000-VIII, nr. 27);

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
inzake drie gevallen van BSE (24668,
nr. 72);

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de Rutgers Stichting (28000-XVI,
nr. 21).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. een brief, van de minister van
Justitie, inzake tweede evaluatie
Algemene wet bestuursrecht.
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De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

4. een brief, van gemeentebestuur
van Vlagtwedde, ten geleide van een
verzoek om adhesiebetuiging.

De voorzitter stelt voor, deze brief
door te zenden aan de betrokken
commissie.
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